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23 tys. zł
tyle może kosztować 
operacja komercyjna 

endoprotezy w Gdańsku 
w PCT (dawny szpital 

wojewódzki im. Kopernika) 
po przekształceniu w spółkę

6 tys. zł
cena komercyjna usunięcia 

zaćmy

261 zł 
składka zdrowotna co 

miesiąc wnoszona przez 
samozatrudnionych 

udających przedsiębiorców

Liczby

Cytat tygodnia

Personalia
W Warszawie strajk - i związki 

wyłoniły się  z niebytu
Dialogu chcą, a gniew ich 

sięga już zenitu
Czy twardym będzie Tusk, czy 

skłonnym do dialogu
Czy słuchać będzie Grasia, 

czy odetnie się na blogu
Która ze stron ważniejszą do 

spełnienia ma dziś misję
Czy dumni ministrowie złożą 

wkrótce swe dymisje
By sytuację opanować trzeba 

chyba cudu
Komu więc ufać? - może 

wsłuchać się w głos ludu...

(...) błędy Donalda 
Tuska jako przywódcy 
PO w ostatnim czasie 
polegały również na 

braku uruchamiania i 
wykorzystania wszystkich 

możliwości, które 
drzemią w PO - Jacek 

Bendykowski (PO), szef 
klubu radnych w sejmiku 

pomorskim, który głosował 
na Jarosława Gowina..

(Radio Gdańsk)

F(ig)raszka

Mój Wrzeszcz

Przyzwyczailiśmy się do 
narzekania, wytykania, czę-
sto słusznie, błędów władzy. 
Drażni nas otaczający brud, 
nieład, brak należytej opie-
ki nad wspólną przestrzenią 
miejską. 

Czy zawsze winę ponoszą 
administratorzy, czy rządzą-
cy? Przykładem bezmyśl-
ności niektórych z nas jest 
drobny pożar, do którego 
doszło przy ulicy Lelewela 
we Wrzeszczu. Po długim 
okresie oczekiwania na po-
jemniki przeznaczone do se-
gregacji śmieci mieszkańcy 
doczekali się nowych, ozna-
czonych kubłów. Plastiko-
we pojemniki umieszczono 
w altanie śmietnikowej obok 
stojących już, nieoznaczo-
nych kontenerów metalo-
wych. To, że nie przestrzega 
się segregacji i wszystkie 
odpady trafiają jak popad-
nie do kubłów, oznaczonych 
lub nie, już chyba nikogo nie 
dziwi. Dziwi natomiast fakt 
kompletnej bezmyślności. 
Zrobiło się nieco chłodniej 
i niektórzy lokatorzy starych 
kamienic, którzy posiadają 
piece, zaczęli palić. Pro-
duktem ubocznym palenia 
w piecu jest popiół. Bywa, 
że opróżniając palenisko, 

wraz z popiołem usuwamy 
z pieca jeszcze żarzące się 
resztki. Jeśli trafią one do 
plastikowego pojemnika to 
efekt będzie taki jak na za-
mieszczonych zdjęciach. Po 
prostu głupota. Tym razem 
skończyło się na spaleniu 
trzech pojemników. Zauwa-
żyć trzeba, że altana śmiet-
nikowa, w której doszło do 
tego niewielkiego, szybko 
ugaszonego pożaru, usytu-

owana jest w bezpośrednim 
sąsiedztwie garaży i stacji 
elektrycznej. Bezmyślność 
może kiedyś doprowadzić 

do większych konsekwencji. 
Ponieważ część z nas jest 

taka, jaka jest, należy wziąć 
pod uwagę i takie sytuacje. 
Po prostu zamiast plastiko-
wych, w takich częściach 
miasta gdzie są piece, nale-
ży stawiać metalowe konte-
nery. Nie jest to oczywiście 
rozwiązanie problemu, ale 
zawsze koszty głupich dzia-
łań będą mniejsze.

Jak już jesteśmy przy tema-

cie śmieci, to jeszcze jeden 
przykład bezmyślnych dzia-
łań, tym razem administru-
jących naszą przestrzenią. 

Wielokrotnie w różnych me-
diach, przedstawiano śmiet-
nik usytuowany przy kanale 
Strzyży w rejonie ulic Aldo-
ny, Wajdeloty i Wallenroda. 
To wiecznie zasypane odpa-
dami miejsce było swoistą 
atrakcją dla grup turystów 
zmierzających w kierunku 
domu,  w którym wycho-
wywał się Günter Grass. 
Mieszkańcy wielokrotnie 
zgłaszali problem przeła-
dowanego, śmierdzącego 
śmietnika. Problem rozwią-
zano. Z początkiem września 
z altany śmietnikowej znik-
nęły pojemniki i pojawiła 
się kartka z informacją, że 
śmieci należy wyrzucać do 
pobliskich śmietników. Pro-
blem, że te pobliskie miejsca 
składowania odpadów też 
były przepełnione a altana, 
która została pozbawiona 
kubłów, nadal jest miejscem, 
gdzie  ludzie  zostawiają 
swoje odpady. Rozwiązanie 
problemu poprzez zabranie 
pojemników niewiele dało. 
Tymczasem obowiązu je 
nas segregacja śmieci, któ-
ra na przykładzie naszych 
śmietników jest fikcją. Kon-
sekwencje tego ponosimy 
my, mieszkańcy. Jednak to 
też my stwarzamy sytuacje 
w których można odnieść 
wrażenie, że bezmyślność 
idzie w parze z głupotą.

Krzysztof 
Andruszkiewicz 

Gdy bezmyślność idzie 
w parze z głupotą

Największa Biesiada na Pomorzu 
już 14 września

Największa na Pomorzu Bie-
siada, nawiązująca klimatem 
do niemieckich festynów 
Oktoberfest, odbędzie się, 
jak zawsze, w drugą sobotę 
września, na terenie przyle-
głym do siedziby Browaru 
AMBER w Bielkówku. Misją 
imprezy jest promocja regio-
nu, jego produktów i obycza-
jów oraz najlepszych tradycji 
pomorskiego piwowarstwa. 
Podczas Jarmarku Produk-
tów Regionalnych wystaw-
cy oferują m.in. wyśmienite 
domowe pieczywo, wędliny, 
sery, przetwory oraz ciepłe 
posiłki wykonane według 
tradycyjnych receptur. Go-
ście Biesiady mają również 
okazję skosztować najpopu-
larniejszych piw Browaru 
AMBER. Po popołudniowej 
biesiadzie wieczorem za-

czyna się zabawa taneczna, 
której towarzyszy doskonała 
muzyka grana na żywo.

Koźlaki Bielkowskie przy-
ciągają miłośników dobrego 
jadła i napitku nie tylko ze 
wszystkich regionów Pol-
ski, ale również z różnych 

zakątków Europy. Podczas 
poprzednich edycji można 
było spotkać gości ze Szwe-
cji, Norwegii, Wielkiej Bry-
tanii czy Niemiec. W tym 
roku możemy spodziewać się 
rekordu pod względem liczby 
uczestników, z powodu jesz-
cze większego,  rozmachu, 
z jakim przygotowane będą 
dziesiąte Koźlaki.

Podczas tegorocznej edycji 
będzie można zapoznać się 
z ofertą blisko pięćdziesię-
ciu regionalnych wystawców. 
Na scenie wystąpią m.in.: 
Wolly Hat, Defibrylators 
oraz Maciej Miecznikowski 

z zespołem. Nocną Bielkow-
ską Potańcówkę uświetni 
występ znanej z programu  

„X Factor” Małgorzaty Szcze-
pańskiej – Stankiewicz wraz 
z zespołem. Podczas biesiady 
serwowane będą wyśmienite 
piwa: Koźlak, Żywe, Złote 
Lwy, Pszeniczniak. Pojawią 
się również dwie nowe, in-
trygujące pozycje z portfolio 
Browaru AMBER: Grand 
Imperial Porter Chili, pierw-
sze w Polsce ciemne piwo 
z dodatkiem papryczki chi-
li, oraz Amber Czarny Bez, 
z naturalnym sokiem z kwia-
tów czarnego bzu. Wszystkie 
piwa podawane będą w wer-
sji niepasteryzowanej.

Punktem kulminacynym 
dziesiątych Koźlaków Biel-
kowskich będzie występ 
światowej sławy artysty-piro-
technika Sir Henry’ego Hota, 
który wystąpi z przygotowa-
nym specjalnie na tę okazję 
niezwykłym spektaklem 
ognia.– Możemy być pewni, 
że atmosfera będzie gorąca. – 
podsumowuje Marek Skrętny, 
Dyrektor ds. marketingu Bro-
waru AMBER.

14 września odbędzie się wyjątkowa, bo 
dziesiąta, Jubileuszowa Biesiada Koźlaki 
Bielkowskie. Jak co roku, już od dekady, 
Browar AMBER z Bielkówka zaprasza 
mieszkańców Pomorza i okolic, do 
udziału w imprezie inaugurującej sezon 
na kultowego Koźlaka.

fot. Włodzimierz Amerski

� Nerwowo w 
pomorskiej PO. 
Po oświadcze-
niu premiera 
na zarządzie 
partii wiadomo 
już, że tylko 
Jerzy Buzek 
może być 
pewny partyj-
nej nominacji. 
Nieoficjalnie 
można usły-

szeć, że raczej o emeryturze, a nie 
o Brukseli powinien myśleć Jan 
Kozłowski (na zdj.). Jarosław 
Wałęsa może zostać na liście, a 
może wybrać Gdańsk gdyby uznano, 
że zapewni świeże spojrzenie na 
Gdańsk. O euromandacie marzy 
też min. Sławomir Nowak i jego 
ambitna koleżanka Agnieszka 
Pomaska. Pozycja komisarza 
Janusza Lewandowskiego jest 
natomiast niepodważalna.

� Obrado-
wała rada 
strategii 
programowej 
Gdańsk 
2030 Plus. 
Jej prze-
wodnicza-
cym jest 
prezydent 
Gdańska, 
Paweł Ada-
mowicz, 
a w skład 

wchodzą wszyscy jego zastepcy, 
a ponadto jego doradca Mariusz 
Czepczyński, osobisty rzecznik 
Antoni Pawlak, a także dyrektor 
wydziału polityki gospodarczej, 
Iwona Bierut, z którą prezydent 
nadzoruje 13 proc. udziałów 
gminy Gdańsk w należącym do 
holdingu komunalnego z Lipska 
gdańskim GPEC. W ostatnim 
spotkaniu rady udział wzięli też 
przedstawiciele największych 
organizacji biznesu pomorskiego: 
Piotr Soyka z Gdańskiego Klubu 
Biznesu i Zbigniew Canowiecki 
(na zdj.) z Pracodawców Pomorza.

� Z ław rządowych:
Po wielu miesiącach oczekiwania 
do rządu Donalda Tuska trafił 
powtórnie prominentny polityk 
pomorskiego PSL, b. wójt Suche-
go Debu, b. starosta gdański i b. 
przewodniczący konwentu staro-
stów woj. pomorskiego - Bogdan 
Dombrowski. Obejmuje funkcję 
posekretarza stanu w resorcie 
administracji i cyfryzacji,który chce 
zlikwidować jego partyjny szef, 
wicepremier Janusz Piechociński. 
Ma odpowiadać za współpracę z 
samorządem w sprawie szeroko-
pasmowego dostępu do internetu. 
Poprzednio był wiceministrem 
rolnictwa przez... dwa miesiące, 
bo został odwołany po dymisji 
min. Marka Sawickiego.

� Wojciech Nowicki, posekretarz 
stanu w kancelarii premiera, a 
do marca także zastępca szefa 
kancelarii, złożył dymisję i rezy-
gnuje z pracy na rzecz swojego 
szefa, bliskiego wieloletniego 
kolegi, premiera Donalda Tu-
ska, z którym razem zakładał 
Kongres Liberałów i... "Gazetę 
Gdańską". W. Nowicki kierował 
w redakcji działem wydawniczym 
i reklamowym, a przez dwa lata 
był szefem wydawnictwa. Z 

"Gdańskiej" trafił do zarządu Radia 
Gdańsk, potem był dyrektorem 
generalnym biura Krajowej Rady 
Radiofonii i Telewizji, skąd musiał 
odejść, gdy jej szefem został 
Jan Dworak. Odejście jednego 
z niewielu przyjaciół premiera 
w najbliższym otoczeniu może 
być związane z kompletnym 
brakiem chemii z min. Jackiem 
Cichockim, nowym kierownikiem 
kancelarii premiera.
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Gdańscy liberałowie na służbie SPD ?!

Oprócz Gdańska i Sopotu grupa dostarcza ciepło mieszkańcom 
Starogardu Gd. i Tczewa. Grupę kapitałową GPEC tworzyły do 
2012 r. GPEC sp. z o.o. GPEC Serwis i Orchis Energia Sopot. 
Przed rokiem do Grupy doszlusowały ENDICO (producent ener-
gii odnawialnej z Jeleniej Góry), starogardzki STAR-PEC i ZEC 
Tczew.   

Wiodącym podmiotem w Grupie jest gdańska spółka GPEC. 
Gdański GPEC, tworząc grupę, przejął udziały w Tczewie i Sta-
rogardzie od spółki z Lipska (przez Stadtwerke Leipzig Polska).  

Gmina Miasta Gdańsk ma w GPEC 16,34 proc. udziałów, a w rę-
kach spółki miejskiej Stadtwerke Laipzig GmbH jest 83,66 proc. 
akcji.

 
Gdański skład rady bez zmian od 9 lat

Stadtwerke Leipzig GmbH w radzie nadzorczej GPEC od 
kwietnia 2012 r. jest  reprezentowana przez Thomasa Prauße, 
Raimunda Otto, stojących na czele Stadtwerke Leipzig, Volkma-
ra Muellera,  wiceszefa LVV, Detleva Krause i byłego prezesa 
Portu Lotniczego Gdańsk i byłego radnego Włodzimierza Mach-
czyńskiego, byłego przewodniczącego Rady Nadzorczej GPEC, 
który przewodniczył pracom komisji przetargowej. W radzie 
nadzorczej spółki zasiadają także prezydent Gdańska Paweł 
Adamowicz, jako jej przewodniczący, reprezentująca gminę Iwo-
na Bierut oraz Bożena Zawiślak, reprezentantka pracowników. 
Gdański skład rady nie zmienił się od 9 lat. 

Saksończycy z Lipska, rządzonego przez SPD, sprawują per-
sonalnie nadzór kontrolny na całością swego przedsięwzięcia 

komunalno-biznesowego. Otóż zarządzanie nad gdańskim GPEC 
sprawuje Adam Stanyer, absolwent Uniwersytetu w Kingston, 
były prokurent i Finance Director w Stadtwerke Leipzig GmbH, 
specjalista od rynków wschodzących

Radę Nadzorczą GPEC Serwis tworzą właśnie Adam Stanyer, 
prezes GPEC, jako jej przewodniczący, Barbara Stanuch, od 2003 
r. była prezesem zarządu i dyrektorem zarządzającym spółki ZEC 
Tczew, która weszła do Grupy Kapitałowej GPEC, a równolegle, 
od 2010 r. do 2013 r. w ramach Grupy była prezesem zarządu 
i dyrektorem zarządzającym innej spółki Grupy GPEC - Zakładu 
Energetyki Cieplnej „STAR-PEC” w Starogardzie Gdańskim oraz  
Jan Wojciechowski. Prezesuje Zarządowi Cezary Knaś.

W Orchis Energia Sopot, gdzie prezesem jest Hanna Górka, 
Radą Nadzorczą kieruje nie kto inny, jak  Adam Stayner. On też 
zasiada w Radzie Nadzorczej ENDICO. 

Zakład Energetyki Cieplnej „STAR-PEC” Sp. z o.o.  kierowa-
ny jest od 24 kwietnia 2013 r. przez Marcina Lewandowskiego, 
jednocześnie dyrektora finansowego w GPEC sp. z o.o. Skład 
rady starogardzkiego ciepła to Adam Stanyer – jej przewodniczący,  
Barbara Stanuch - z-ca przewodniczącego, była prezes tego zakła-
du w Starogardzie Gdańskim, a skład rady uzupełniają dr Martin 
Meigen, Wojciech Chmielecki, Mariusz Szpakowski i Krzysztof 
Gerigk. 

W ZEC Tczew pracami Zarządu kieruje od 24 kwietnia 2013 
roku Lucyna Federowicz , jednocześnie dyrektor ds. personal-
nych w Gdańskim Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej sp. z o.o. 
Rada Nadzorcza zbiera się w składzie: Adam Stanyer – przewod-
niczący Rady, Barbara Stanuch, z-ca przewodniczącego rady, dr 
Martin Meigen, Krzysztof Witosiński i Jerzy Grys. 

Splendor i źródło profitów

Zasiadanie w radach nadzorczych to splendor i źródło profitów. 
Prezydent Adamowicz w ub.r. za zasiadanie w radach Zarządu 
Morskiego Portu Gdańsk i GPEC sp. z o.o. dorobił do pensji pre-
zydenckiej  – 117 983 zł. Z tego miejsce w radzie GPEC przynio-
sło mu około 75 tys. zł czyli 17,5 tys. euro.

Wynagrodzenia członków rady nadzorczej GPEC sp. z o.o. po-
chłonęły w ub.r. 291 784 zł (279 011 zł w 2011 r.). Każdy z nich 
zarobił więc z tego tytułu średnio po 37 tys. zł.

Rady nadzorcze wszystkich spółek Grupy kosztowały odbior-
ców ciepła 422 887 zł. Wynagrodzenie roczne członków zarządów 
spółek Grupy to 2 360 037 zł.

Oberbürgermeister  Lipska Burkhard Jung (SPD) otrzymuje 
rocznie za zaangażowanie jako przewodniczący Rady Nadzorczej 
holdingu Leipziger Versorgungs und Verkehrsgesellschaft (o obro-
cie w 2011 r. aż 4,28 mld euro), mającej nadzór właścicielski nad 
Stadtwerke Leipzig, a zatem i nad Stadtwerke Leipzig Polska oraz 
Grupą GPEC, wynagrodzenie w wysokości…1850 euro. 

SLD będzie pytać SPD

LVV należy w 100 proc. do miasta Lipska. Nic w tym dziwne-
go, skoro pracuje na rzecz mieszkańców. LVV jak piszą Saksoń-
czycy w swoim raporcie, „utrzymuje otwarty i konstruktywny 
dialog ze społeczeństwem i politykami, aby chronić i rozwijać  
działalność”. Gdański SLD zamierza więc zadać pytanie saksoń-
skich socjaldemokratów z SPD o podwójne standardy i profity 
udzielane przez komunalną spółkę z Lipska dawnym i obecnym 
samorządowym politykom na Pomorzu. 
- Niezbędne wydaje się zadanie pytania lipskiej SPD o zasady, 

którymi kieruje się w realizacji celów biznesowych komunalny 
holding z Lipska i o powody stosowania, chyba tylko przez prze-
oczenie, podwójnych zasad. Z jednej strony są to transparentne, 
regulowane kodeksem etycznym LVV reguły dobrych praktyk, 
a z drugiej wykorzystywanie w działalności członków aparatu 
władzy na Pomorzu – mówi Marek Formela, lider gdańskiego 
SLD. 

W folderze LVV czytamy, że firma jest odpowiedzialna za zgod-
ne z standardami funkcjonowanie infrastruktury z pożytkiem dla 
mieszkańców.  Dla  koordynacji działań na rynku polskim Niemcy 
zawiązali wiec w 2004 roku spółkę Stadtwerke Leipzig Polska.  
Na jej czele stał… Szczepan Lewna, wiceprezydent Gdańska  
w latach 2002-06, który odpowiadał za gospodarkę komunalną 
gminy i reprezentował miasto w relacjach ze Stadtwerke Leipzig. 

Kodeks Postępowania (Verhaltenskodex der LVV-Gruppe) za-
leca szczególną uwagę w relacjach z urzędnikami, urzędnikami 
z wyboru i politykami, biorącymi udział w procesach decyzyjnych.     

GPEC  sprzedaje ciepło do 61 proc. budynków w Gdańsku.
ASG

Grupa Kapitałowa Gdańskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej,  w 
większości należąca do firmy komunalnej 
Stadtwerke Leipzig GmbH, wyrosła na 
najpoważniejszego gracza na pomorskim 
rynku ciepła. 

5 rad nadzorczych + zarząd
Adam Stanyer - zapracowany menadżer burmistrza Lipska
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Gdańska lokalówka Puszką Pandory

Pomorskie SLD o zwolnieniu dyrektor Grzeni

Kobiety zostały zatrzymane i na wniosek gdańskiej prokura-
tury, Sąd Rejonowy Gdańsk-Południe w Gdańsku zdecydował 
o ich tymczasowym aresztowaniu. Sprawa jest w toku, gdyż 
w proceder zamieszanych było więcej osób.

Do prowadzącej śledztwo Prokuratury Apelacyjnej w Gdań-
sku, co rusz nadsyłane są w różnej formie doniesienia o popeł-
nieniu przestępstwa korupcyjnego przy przydziale mieszkań 
komunalnych. Aresztowanie dwóch pracownic tegoż referatu 
i nagłośnienie w mediach tej korupcyjnej sprawy, spowodo-
wało istne otwarcie Puszki Pandory - powiedział "Gazecie 
Gdańśkiej" prokurator Mariusz Marciniak, rzecznik praso-
wy gdańskiej Prokuratury Apelacyjnej. - Ciągle dochodzi do 
nas wiele sygnałów o wielu nieprawidłowościach w referacie 
lokalowym. Musimy je wszystkie dokładnie sprawdzić, a to 
wymaga czasu.

Zastanowiło nas, dlaczego prokurator Mariusz Marciniak 
przyrównał gdańską lokalówkę do Puszki Pandory? Według 
słownika frazeologicznego, w mitologii greckiej Pandora, to 
pierwsza kobieta stworzona na polecenie Zeusa jako swoista 
kara za czyn Prometeusza. Została ona obdarowana przez ojca 
bogów puszką, której nie wolno było otwierać. Pandora na-
mówiła jednak swego męża do jej otwarcia i wtedy wyleciały 
z niej na świat zamknięte dotąd utrapienia, plagi, klęski i cho-
roby ludzkości.

10 osób z zarzutami

Zatem ujawnienie przestępczych poczynań dwóch pracow-
nic gdańskiej lokalówki stało się dla innych osób w to zamie-
szanych źródłem niekończących się nieszczęść, trudności, 
kłopotów i utrapień. Prokurator Marciniak poinformował nas 
również, że według informacji zgromadzonych przez organy 
ścigania, kobiety pomogły w bezprawnym pozyskiwaniu praw 
do mieszkań komunalnych co najmniej 19 osobom. Proceder 
miał miejsce w latach 2007-2010. Urzędniczkom grozi do 10 
lat pozbawienia wolności. Śledztwo w tej sprawie prowadzi 
gdańskie Centralne Biuro Śledcze pod nadzorem Prokuratury 
Apelacyjnej w Gdańsku.

Póki co, na podstawie zebranych materiałów dowodowych, 
już 10 osób usłyszało zarzuty w sprawie afery korupcyjnej 
w Urzędzie Miasta Gdańska. Oprócz zatrzymania wspomnia-
nych dwóch urzędniczek, które za łapówki miały „pomagać" 
w przyznaniu mieszkań komunalnych, zarzuty usłyszały jesz-

cze trzy osoby. Miały one pośredniczyć w tych transakcjach. 
Ponadto zarzuty usłyszało pięć innych osób, które miały wrę-
czać łapówki.

Jak twierdzi prokurator Marciniak, pośrednicy mieli powo-
ływać się na wpływy w gdańskim magistracie i proponować 
załatwienie przydziału na mieszkanie za określoną kwotę. 
Z otrzymywanych kwot pieniędzy sami pobierali swoją „na-
leżną prowizję".
- Wszyscy oni usłyszeli zarzuty wręczania korzyści majątko-

wych. Wobec tych osób zastosowano środki zapobiegawcze 
w postaci dozoru policji, zakazu opuszczania kraju i poręcze-
nia majątkowego - powiedział "Gazecie Gdańskiej" prokurator 
Mariusz Marciniak, rzecznik prasowy gdańskiej Prokuratury 
Apelacyjnej.

Za naszym też pośrednictwem apeluje on do osób, które 
wręczały łapówkę o dobrowolne zgłaszanie się do organów 
ścigania. Takie osoby będą zwolnione z odpowiedzialności, bo 
to wynika z ustawy. Natomiast, kiedy o takie osoby upomni 
się policja, nie będzie już mowy o statusie bezkarności. A pro-
kuratorzy sprawdzą wszystkie decyzje o przyznaniu mieszkań 
komunalnych, nie tylko tych z okresu kiedy pracowały zatrzy-
mane urzędniczki. Jak twierdzi Marciniak, są już pierwsze oso-
by, które dobrowolnie zgłosiły się do prokuratury.

Przypomnijmy, że tuż po aresztowaniu dwóch pracownic 
gdańskiego magistratu, na swoim profilu na Facebooku pre-
zydent Gdańska, Paweł Adamowicz napisał: „Z samego rana 
spotkałem się z pracownicami referatu, w którym pracowały 
aresztowane urzędniczki. To była przykra, ale bardzo potrzebna 
rozmowa. Przykra, bo wiele lat ciężkiej, niewdzięcznej i uczci-
wej pracy tych pań zostały poddane w wątpliwość przez dwie 
nieuczciwe koleżanki. Dla nas wszystkich, ale szczególnie dla 
tych pań, trudny moment. Rozmawialiśmy o dalszym uszczel-
nianiu procedur oraz o tym, co należy zrobić by nigdy taka 
sytuacja się nie powtórzyła. Bo nie ma się prawa powtórzyć”.

Gdański magistrat tuż po aresztowaniu dwóch pracownic po-
informował, że na czas aresztu tymczasowego stosunek pracy 
obu urzędniczek został zawieszony. Poinformowano również, 
że już w 2011 roku obie urzędniczki zostały odsunięte od po-
dejmowania decyzji w sprawach lokalowych, w związku z po-
dejrzeniem o nierzetelność.

Brak nadzoru?

Zastanowiło nas jednakże, w jaki sposób mogło dochodzić 
do takich nieprawidłowości w Referacie Lokalowym Urzędu 
Miasta Gdańska skoro przeprowadzone kilkakrotnie kontrole 
niczego niewłaściwego nie wykazały? 

Dyrektorem Wydziału Gospodarki Komunalnej, któremu 
podlega Referat Lokalowy, jest Dimitris T. Skuras. Jego bez-
pośrednim zastępcą jest Barbara Majewska, urzędująca w gma-
chu urzędu przy ul. Nowe Ogrody 8/12, w pokoju nr 143. 
W zakres jej służbowych obowiązków wchodzi m.in. sprawo-
wanie nadzoru nad działalnością Gdańskiego Zarządu Nieru-
chomości Komunalnych w zakresie najmu lokali mieszkalnych 
i użytkowych oraz garaży. Przyjmowanie, rozpatrywanie i bie-
żąca weryfikacja wniosków o udzielenie pomocy mieszkanio-
wej świadczonej przez Miasto, w tym o uzyskanie z zasobów 
komunalnych i innych, prawa do najmu lokalu socjalnego, za-
miennego i mieszkalnego, w tym TBS. Sporządzanie i weryfi-
kacja wykazów osób zakwalifikowanych do uzyskania pomocy 
mieszkaniowej od Miasta oraz prowadzenie spraw z tym zwią-
zanych. Analizowanie danych i sprawozdań przekazywanych 
przez Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych z zakresu 
najmu administrowanych lokali. Rozpatrywanie spraw związa-
nych z przyznawaniem przez Miasto preferencji czynszowych 
dla najemców lokali użytkowych. Przeprowadzanie postępo-
wań w trybie bezprzetargowym na najem garaży komunalnych. 
Zawierania umów najmu z podmiotami zewnętrznymi, które 
oddają Miastu swoje lokale do dyspozycji.

Zakres obowiązków jest o wiele większy. Nad tą całością 
pieczę sprawuje wiceprezydent Maciej Lisicki, odpowiedzial-
ny za sprawy polityki komunalnej Miasta. W tej kadencji 
swoim nazwiskiem firmował wiele niepopularnych projektów 
w Gdańsku. To on przeforsował opłaty śmieciowe zależne od... 
metrażu. Jego winią kierowcy za poszerzenie stref płatnego 
parkowania. Równie duże kontrowersje wzbudził forsowany 
przez wiceprezydenta Lisickiego projekt zmian w polityce 
mieszkaniowej Miasta. Chodziło przede wszystkim o zmia-
ny stawek czynszowych w mieszkaniach komunalnych, które 
w przypadku niektórych mieszkań nawet się podwoiły.
- Prezydent Gdańska Paweł Adamowicz już kilkakrotnie po-

wiedział, również podczas rozmowy w Radio Gdańsk, że jest 
niezadowolony z pracy swojego zastępcy. Jeżeli jest niezado-
wolony z postawy Macieja Lisickiego, to w każdym momencie 
może przecież zrezygnować ze wspólnej z nim współpracy - 
twierdzi poseł RP, były gdański radny Jerzy Borowczak. 

W sprawie mieszkaniowej afery korupcyjnej skierowaliśmy 
kilka pytań do Antoniego Pawlaka, rzecznika prezydenta Ada-
mowicza oraz do kilku radnych PO, PiS i SLD z Komisji Re-
wizyjnej Rady Miasta Gdańska.

Czy po aresztowaniu dwóch pracownic Referatu Lokalowe-
go UM Gdańsk interwencja prezydenta Pawła Adamowicza 
powinna się ograniczyć tylko do spotkania z pracownicami 
tegoż referatu? Czy też powinny zostać podjęte jakieś konkret-
ne przedsięwzięcia i osoby odpowiedzialne za funkcjonowanie 
tegoż referatu powinny zostać pociągnięte do odpowiedzialno-
ści? Dlaczego dotychczasowe kontrole nie wykazały niepra-
widłowości? W jaki konkretny sposób planuje się uszczelnić 
procedury w tym referacie, aby taka sytuacja nigdy się nie 
powtórzyła?

Cierpliwie czekamy na odpowiedzi...
Wła-49

Kto poniesie odpowiedzialność: Lisicki, Skuras czy Majewska?
Istną Puszką Pandory stała się gdańska lokalówka po aresztowaniu pod koniec 
sierpnia dwóch jej pracownic podejrzanych o branie łapówek przy przydzielaniu 
mieszkań komunalnych. Podejrzane, to 45-letnia Katarzyna M. i 53-letnia Krystyna 
W. Jedna z nich zatrudniona była w Urzędzie Miejskim od 1991 roku, druga od roku 
1984. Obie były zatrudnione w referacie lokalowym, działającym w ramach Wydziału 
Gospodarki Komunalnej gdańskiego magistratu. W sumie urzędniczki bezprawnie 
przyjęły ponad pół miliona złotych. Dyrektorem Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
któremu podlega Referat Lokalowy, jest Dimitris T. Skuras. Jego bezpośrednim 
zastępcą jest Barbara Majewska, a nad nimi pieczę sprawuje wiceprezydent Maciej 
Lisicki, odpowiedzialny za sprawy polityki komunalnej Miasta.

Aleksander Lewandowski z Wejherowa: - Nas niepokoi to, że 
zdrowie i życie człowieka zaczyna traktować się jako towar. W 
gospodarce wolnorynkowej jeśli zdrowie jest towarem, to na-
stępuje upadek człowieczeństwa. Niebawem przestaniemy le-
czyć ludzi starszych, bo to się nie opłaca. Przestaniemy używać 
znieczuleń, bo one kosztują. A przecież obowiązkiem państwa  
jest zapewnienie leczenie obywateli. Natomiast dotychczasowe 
przekształcenia wcale nie doprowadziły do poprawy funkcjo-
nowania polskiej służby zdrowia. 

Mariusz Falkowski, radny sejmiku pomorskiego: – To jest 
pierwszy etap prywatyzacji tego szpitala. Do niedawna dy-
rektor tego szpitala Krystyna Grzenia była nam pomorskim 
radnym przedstawiana jako doskonały menadżer. Jako wzór 
dobrego zarządzania. Ona jako pierwsza skierowała sądowy 
pozew w walce o dobro pacjenta. To jej odwołanie należy 
uznać jako karną decyzję marszałka Mieczysława Struka. A 
przecież dyrektor Grzenia nie jest przeciwko prywatyzacji w 
tym niekorzystnym dla szpitala momencie. Bo to się po prostu 
nie opłaca tej placówce. A przecież przez lata tolerowano nie-
udolnych menadżerów, jak choćby w szpitalu w Kościerzynie 
doprowadzając ją do upadku. Reagowano dopiero wówczas, 
jak się waliło. W przypadku dyrektor Grzeni, z wykształcenia 
ekonomistki, ta reakcja jest niewłaściwa i budzi wiele wątpli-
wości. Ludzi trzeba szanować, bo jeśli cały personel opowiada 
się za swoją dyrektor, to po tylu latach jej wzorowej pracy nie 
powinno się jej zwalniać. My jako SLD nie zgadzamy się z 
taką polityką kadrową.   

Wła-49

Członkowie pomorskiej SLD przed 
głównym wejściem do Szpitala 
Specjalistycznego św. Wojciecha na 
Zaspie podzielili się z dziennikarzami 
swoimi uwagami na temat odwołania 
dyrektor Krystyny Grzenia przez 
samorządowe władze województwa 
pomorskiego.

Na zdjęciu od lewej: Aleksander Lewandowski szef SLD w 
Wejherowie, członek rady Narodowego Funduszu Zdrowia 
w Gdańsku, Tomasz Bojar-Fijałkowski, rzecznik prasowy 
pomorskiego SLD oraz Mariusz Falkowski, radny i członek 
komisji zdrowia sejmiku pomorskiego.
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Trzecia edycja "Jesień w ogrodzie"

Wrzesień jest miesiącem przy-
gotowań ogrodów do zimy. 
To bardzo pracowity czas dla 
właścicieli ogrodów. To jak 
w następnym roku będzie wy-
glądał ogród często zależy od 
wiedzy i czasu pracy poświę-
conej na przygotowanie do 
przetrwania okresu chłodów, 
mrozów i śniegu. Zaniedba-
nia dadzą znać o sobie wiosną, 
będzie wtedy więcej pracy jak 
również kondycja roślin może 
pozostawiać wiele do życze-
nia. We wrześniu zazwyczaj 
sadzi się i przesadza drzewa 
i krzewy iglastych, dzięki 
czemu do zimy zdążą się uko-
rzenić i przyjąć na nowym 
miejscu. To również najlepszy 
czas na sadzenie większości 
drzew i krzewów owocowych 
(zakupionych z odkrytymi ko-
rzeniami). Ogrodnicy kupują 
i sadzą rośliny pozbawione 
liści. W tym okresie najdzie-
my najbogatszą ofertę jabłoni, 
grusz, wiśni, czereśni, śliw, 

brzoskwiń, moreli i nektaryn 
oraz porzeczek, malin i agre-
stów, z uzupełnieniem o aktu-
alne odmiany.

Jesienią można dokonywać 
zmian, kreować nową jakość 
w ogrodzie, która już wiosną 
będzie cieszyć nasze oczy 
i zmysły smaku.

Jesienią mogą wystąpić 

przymrozki. Należy pamię-
tać, aby przed ich nadejściem 
z tarasów i ogrodów przenieść 
do cieplejszych miejsc rośliny 
doniczkowe nieodporne  na 
mróz np.: pelargonie, fuk-
sje, begonie, hibiskusy oraz 
wszystkie kwiaty pokojowe, 
które lato spędziły w ogrodzie 
czy na tarasie.

Z względu na znaczenie 
września dla ogrodników, or-
ganizatorzy z Pomorskiego 
Hurtowego Centrum Rolno-

-Spożywczego Rënku znali, 
że w tym okresie „amatorom 
zieleni” i pra ogrodnicznych 
nie powinno brakować dostę-
pu do fachowej wiedzy oraz 
niezbędnych produktów i ro-
ślin w konkurencyjnych ce-
nach! Podczas targów "Jesień 
w ogrodzie" mieszkańcy Po-
morza bedą mieli możliwość 
obejrzenia i dokonania zaku-
pu odpowiednich roślin i de-
koracji do ogrodów, na tarasy 
i balkony oraz do pomiesz-
czeń mieszkalnych i prze-
strzeni biurowych. Wystawcy 

pokażą i  podpowiedzą, co 
zrobić, by wiosną ogród i ro-
snące w nim rośliny, drzewa, 
krzewy wyglądały piękniej 
i kwitły bardziej okazale.

Wśród bogatej oferty asorty-
mentu, który będzie dostępny 
podczas obu dni targów, na 
pewno nie zabraknie nalewek, 
miodów pitnych oraz miodów, 
które powinny być w sezonie 
jesienno-zimowym w każdym 
gospodarstwie domowym.

Przy okazji odwiedzający 
będa mogli zjeść pyszną pajdę 
chleba ze smalcem, posmako-
wać regionalną, swojską wę-
dlinę prosto z Kaszub, oraz 
Litwy.

Na terenie  Pomorskiego Hurtowego 
Centrum Rolno-Spożywczego Rënk w 
sobotę i niedzielę odbędzie się trzecia 
edycja targów ogrodniczych „Jesień w 
ogrodzie”. W imprezie weźmie udział 
około 100 wystawców.

Impreza trwać będzie dwa dni: 14 i 15 
września 2013 roku, w godzinach:

10:00-18:00 na terenie Pomorskiego Hurto-
wego Centrum Rolno-Spożywczego Rënk

w Gdańsku, przy ul. Wodnika 50.

Bliższe informacje:
www.jesienwogrodzie.pl;  www.renk.pl

h.czapiewska@renk.pl
a.michalik@renk.pl
m.olszewska@renk.pl

tel. 58/762-80-00
Wejście na targi bezpłatne, opłata parkingowa 
– 3zł od samochodu.

Motoryzacyjne święto w Ergo Arena

Ubiegłoroczne targi okazały 
się wielkim sukcesem orga-
nizacyjnym, a zainteresowa-
nie przerosło szacunki or-
ganizatorów – odwiedziłoje 
prawie 12 tysięcy gości. Jest 
to najważniejsza i najwięk-
sza impreza motoryzacyjna 
w północnej Polsce.

Ta rg i  s ą  p r z e g l ą d e m 
wszystkiego, co dzieje się 
na rynku motoryzacyjnym. 
Przybliżją zwiedzającym 
ofertę najlepszych firm - de-
alerów samochodów oso-
bowych i ciężarowych, mo-
tocykli, skuterów, quadów, 

a także oferty firm oferują-
cych usługi branży motory-
zacyjnej. Powierzchnia eks-
pozycyjna to ponad 6 tysięcy 
metrów kwadratowych na 
hali oraz tereny wokół, gdzie 
będą się odbywać imprezy 
towarzyszące – finał ogólno-
polskiej akcji MOTOSERCE 

(ustawimy dodatkowo scenę 
na zewnątrz ERGO Areny) 
pokazy rajdowe, zloty moto-
cyklowe i inne.

MOTOSERCE jest ideą 
wynikającą z potrzeby serca 
i z chęci działania. Organiza-
torzy tą akcją chcą zwrócić 
uwagę na brak tego cenne-
go daru jakim jest KREW 
w polskich szpitalach oraz 
pragną propagować idee 
krwiodawstwa. Organiza-
torem ogólnopolskiej akcji 
Motoserce oraz właścicielem 
znaku towarowego i nazwy 
jest Kongres Polskich Klu-
bów Motocyklowych w któ-
rego skład od 2009r. wchodzi 
Stowarzyszenie Motocyklo-
we LOTOR.

W tym roku główna trój-
miejska edycja akcji MOTO-
SERCE 2013 odbędzie się 
14 września podczas Targów 
Motoryzacyjnych 3TM. Jed-
nocześnie w trakcie trwania 
całych targów prowadzone 
będą szkolenia z tematyki za-
wartej w autorskim projekcie 
Stowarzyszenia Motocyklo-
wego LOTOR - „Bezpieczna 
Trasa”. Specjalnym gościem 
będzie zespół TSA, który 
wspiera akcję MOTOSERCE. 

Targi Motoryzacyjne 3TM 
to szczególna okazja do pre-
zentacji swojej oferty han-
dlowej, jak również promo-

wania swojej marki wśród 
tysięcy osób odwiedzających 
Targi.

Dla zwiedzających to uni-
kalna okazja do zapoznania 
się z ofertą wszystkich deale-
rów w jednym miejscu. Na 
liscie wystawców jest 16 de-
alerów samochodowych m.in. 
Toyota Carter, Serwis Haller, 
Zdunek, pięciu dealerów mo-
tocyklowych oraz szesnaście 
firm świadczących usługi 
w branży motoryzacyjnej. 

Specjalną atrakcją tego-
rocznych targów będą po-
kazy tzw. gymkhany moto-
cyklowej, czyli dyscypliny 
sportów motocyklowych 
polegającej na precyzyjnym 
pokonaniu toru sprawno-
ściowego - oznaczonego 
pachołkami, złożonego ze 

slalomów, rotacji i innych fi-
gur - w jak najkrótszym cza-
sie i z jak najmniejszą ilością 
błędów.

Tego typu pokazy dają 
szansę uczestnictwa zarów-
no zawodowcom jak i amato-
rom, a  wszystko to w dobrej 
oprawie muzycznej i atmos-
ferze zabawy.  Specjalnym 
gościem będzie zespół TSA, 
który wspiera akcję MOTO-
SERCE. Akcja ta ma wymiar 
całodziennego wydarzenia, 
w ramach którego odbywa-
ją się koncerty, szkolenia 
z zakresu bezpieczeństwa 
ruchu drogowego, pokazy 
związane z propagowaniem 
idei zbiórki krwi, oraz pozy-
skiwaniem dawców szpiku 
kostnego.   

TŁ  

Targi Motoryzacyjne 3TM na stałe weszły do kalendarza 
targowe. W sobotę i niedzielę, 14 i 15 września,  w ERGO 
Arena odbędzie się piąta edycja Targów.

Bilety:
Bilety do nabycia w kasach w ERGO ARENIE 
w dniach 14 i 15 września 2013
 w godz. 9:00 - 17:30.

normalny - 14 zł

ulgowy - 10 zł (dla młodzieży uczącej się, 
studentów i emerytów po okazaniu ważnej 
legitymacji)

rodzinny - 30 zł (2 osoby dorosłe + 3 dzieci 
do 16 roku życia)

dzieci do lat 6 - bezpłatnie

fot. Tomasz Łunkiewicz

fot. Włodzimierz Amerski
Rok temu Opel Haller prezentował na Targach nowy model Mokki. W tym roku 
zaprezentuje nowy model Opla Insignia
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W Gdańsku
SF nr 71 - ul. Garbary 2/4
SF nr 76 - ul. Żylewicza 1 - Tesco
SF nr 77 - ul. Chałubińskiego 25
SF nr 78 - ul. Jana Pawła II 5/6 - obok Biedronki
SF nr 89 - ul. Kwiatkowskiego 13, Osowa
SF nr 96 - ul. Grunwaldzka 66

W Nowym Dworze Gdańskim
SF nr 91 - ul. Dworcowa 2-4 - Zbożowiec 

■ KAMERALNE BUDYNKI: 3,5 kondygnacji
z windami do podziemnych parkingów do odbioru 
od I kwartału 2014 roku

■ NISKA CENA BUDOWY MIESZKANIA

■ WYSOKI STANDARD WYKOŃCZENIA CZĘŚCI 
WSPÓLNYCH BUDYNKÓW

■ WŁASNA SPÓŁDZIELCZA INFRASTRUKTURA: 
przedszkole, centrum rekreacji z kręgielnią, 
boiska sportowe ze sztuczną nawierzchnią, 
monitoring całego osiedla, ogólnodostępne 
parkingi samochodowe

■ OSIEDLE z pełnym wachlarzem placówek 
handlowych i usługowych oraz szkołą i komi-
sariatem policji 

■ doskonałe skomunikowanie z centrum Gdańska: 
linia tramwajowa i kilka linii autobusowych

■ 2 lokale użytkowe do odbioru od zaraz 

SPÓŁDZIELNIA MIESZKANIOWA "POŁUDNIE" W GDAŃSKU - ORUNIA GÓRNA

TEL. 58 306 75 03/04, 58 670 42 36 e-mail: sekretariat@smpoludnie.pl  www.smpoludnie.pl

BUDUJEMY DLA WAS OD 20 LAT - NOWE INWESTYCJE 2012-2020

TYLKO SPÓŁDZIELNIE MIESZKANIOWE BUDUJĄ PO KOSZTACH BEZ ZYSKU - ZAPRASZAMY
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Jesienny przegląd rynku 
deweloperskiego w Amber Expo

Każda edycja Targów Mieszkań to dla zwiedzających wyjąt-
kowa i niepowtarzalna szansa do zapoznania się z aktualnymi 
ofertami firm działających na lokalnych rynkach – deweloperów, 
pośredników w obrocie nieruchomościami, banków i doradców 
finansowych. 

Szeroki wybór ofert mieszkań i domów, doradcy finansowi, 
pośrednicy obrotu nieruchomościami, wartościowe bezpłatne 
prelekcje to główne atrakcje jesiennej edycji targów. W jednym 
miejscu i jednym czasie można zapoznać się z pełną ofertą nie-
ruchomości w Gdańsku, Gdyni i Sopocie. Nie trzeba marnować 
czasu by odwiedzać biura sprzedaży poszczególnych dewelo-
perów oraz banki – można to zrobić w jednym miejscu i czasie 
właśnie na targach. Zamiast przeglądać portale i wertować ga-
zety – warto spotkać się bezpośrednio z wystawcami i uzyskać 
informacje o inwestycji z pierwszej ręki, a nawet wynegocjo-
wać rabat! Stoiska targowe będą otwarte w weekend targowy w 
godz. 10.00-17.00. 

Nowości targowe
W ramach akcji wielu uczestników targów pokazuje swoje 

dopiero wprowadzane do sprzedaży inwestycje. Wszystkie no-
wości targów będą specjalnie oznaczone w Przewodniku Targo-
wym dostępnym przy wejściu na targi.

Rabaty i oferty specjalne
Zgodnie z tradycją Targów Mieszkań i Domów w Warszawie 

wielu wystawców przygotowało specjalne oferty, rabaty i uni-
kalne promocje. Kupony rabatowe upoważniające do skorzysta-

nia ze zniżek znajdą się w Przewodniku Targowym, dostępnym 
przy wejściu na targi.

Bezpłatny Album Inwestycji Mieszkaniowych
Prezentowane w albumie inwestycje opisane są w najdrob-

niejszych szczegółach, a klarowna i elegancka forma graficzna 
ułatwia porównywanie poszczególnych ofert.

W albumie znajdzie się też kompendium "Jak kupić mieszka-
nie?", zawierające wszystkie niezbędne informacje aby zakup 
mieszkania przebiegł bezpiecznie i szybko.

Plac zabaw dla dzieci
Z myślą o najmłodszych uczestnikach targów Nowy Adres 

przygotował kolorowy plac zabaw. Rodzice będą z kolei mogli 
znaleźć chwilę wytchnienia nad gorącą kawą i przekąskami w 
eleganckiej kawiarence.

Seminaria i prelekcje
Serdecznie zapraszamy na seminaria i prelekcje informacyjne 

nt. rynku nieruchomości w Polsce. Seminaria prowadzone są 
przez osoby od lat związane z branżą.

W sobotę i niedzielę w Amber Expo 
odbędą się Targi Domów i Mieszkań 
organizowane przez firmę Nowy Adres.

fot. Tomasz Łunkiewicz
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Kolejne wielkie wejście
 - Auris Touring Sports

W sobotę i niedzielę, 14 i 15 
września, w salonie Toyota 
Carter Gdańsk będzie moż-
na zobaczyć całą gamę tego 
modelu, w tym specjalną, li-
mitowaną wersję - Bussines 
Edition, z 90 konnym silni-
kiem diesla o pojemności 1.4 
litra i bogatym wyposażeniem, 
zawierającym między innymi 
automatyczną klimatyzację 
światła LED i pakiet elek-
tryczny. Zakup takiego sa-
mochodu to, w porównaniu 
ze standardowym cennikiem, 
oszczędność ponad 5100 zło-
tych. 

Warto przy tej okazji przy-
pomnieć, że podstawowy Au-
ris Touring Sport kosztuje od 

62 900 złotych. Za taką kwotę 
otrzymujemy prawie 4,6 me-
trowe auto z wyjątkowo po-
jemnym, 1658 litrowym ba-
gażnikiem i bardzo wydajnym, 
100 konnym silnikiem. 

- Długo czekaliśmy na taki 
samochód. Brakowało nam 
auta, którym będziemy mogli 
zainteresować klientów floto-
wych i osoby prywatne, pro-
wadzące aktywny tryb życia 

- mówi Maja Lesińska z firmy 
Toyota Carter Gdańsk. - Jeste-
śmy przekonani, że Touring 
Sports umocni pozycję Aurisa 
jako lidera naszego rankingu 
sprzedaży.

Dla przedstawicieli firm, 
zainteresowanych oferą floto-

wą, ważną informacją będzie 
z pewnością fakt, że Auris To-
uring Sports ma imponujący 
TCO (Total Cost of Owner-
ship), czyli całkowity koszt 
pozyskania. To oznacza, że 
bardzo opłaca się go kupić 

i po trzech latać sprzedać. 
W porównaniu do konkuren-
cji, licząc wszystkie koszty, 
najmniej stracimy.

Przy tej okazji warto też 
wspomnieć, że Auris Touring 
Sports to auto, które może 
być wyposażone w 135 konny 
napęd hybrydowy. Niezwykle 
oszczędna, ekologiczna i kom-
fortowa hybryda dostępna jest 
już od 88 900 złotych. Zalety 
tego samochodu Toyota Carter 
będzie prezentować na stoisku 
na V Targach Motoryzacyj-
nych 3 TM, które będą odby-
wać się również w ten week-
end w Ergo Arenie.

U WA G A !  K a ż d y  k t o 
w dniach 14 - 15 zamówi 
w Toyota Carter Gdańsk do-
wolną Toyotę, otrzyma od 
Toyota Carter darmowe 1000 
kilometrów. Warto przyjść do 
salonu, bo promocja trwa tyl-
ko dwa dni! 

TŁ

Rodzinne kombi i samochód idealny dla dużych i małych firm - Toyota Auris Touring 
Sports. Mówi się o nim już od wielu tygodni. W dniach 14-15 września Toyota 
Carter zaprasza na otwarte dni tego modelu. Osoby, które w tym czasie zamówią 
jakikolwiek model Toyoty, otrzymają w salonie premię -1000 kilometrów gratis.

KULTURA / REKLAMA
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SPORT W SZKOLE z Energą

Partner wydania

SPORT

Mistrzowie międzyszkolnej rywalizacji

Pod koniec września tradycyjnie biegami przełajowymi roz-
pocznie się rywalizacja uczniów szkół podstawowych, gim-
nazjów i szkół ponadgimnazjalnych w Igrzyskach, Gimnazja-
dzie i Licealiadzie Młodzieży Szkolnej Dziewcząt i Chłopców 
w międzyszkolnym współzawodnictwie sportowym. Przy-
pomnijmy jak zakończyły się zmagania w roku szkolnym 
2012/2013.

Igrzyska Młodzieży Szkolnej

W klasyfikacji generalnej Gdańskich Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej Dziewcząt i Chłopców w międzyszkolnym współza-
wodnictwie sportowym w roku szkolnym 2012/2013 najlep-
sza okazała się Szkoła Podstawowa nr 85. W 18 dyscyplinach 
punkty zdobywały 62 szkoły. Oprócz szachów drużynowych 
i konkursu 50 tysięcy oddzielnie toczyła się rywalizowacja 
dziewczęta i chłopców. W biegach sztafetowych dodatkowo 
był podział na dwie kategorie wiekowe - klasy III-IV  i V-VI. 

Zwycięzca klasyfikacji generalnej - SP 85 - zdobył 507 
punktów, tylko o cztery punkty więcej niż druga szkoła - SP 
79. O wygranej "osiemdziesiątki piątki" przesądziła większa 
systematyczność. SP 85 tylko w dwóch przypadkach nie zdo-
bywała punkty. Punktów nie zdobyły dziewczęta w druży-
nowym tenisie stołowym i sztafetach pływackich. Najwięcej 
punktów reprezentanci SP 85 uzyskali ich w 4-boju lekkoatle-
tycznym kl. V-VI (dziewczęta, 30 punktów), indywidualnych 
biegach przełajowych kl. V-VI (dziewczęta, 29), 4-boju lek-
koatletycznym kl. V-VI (chłopcy, 29). 

SP 79 zajęła drugie miejsce w klasyfikacji generalnej tra-
cąc do zwycięzców tylko 4 punkty. Uczniowie "siedemdzie-
siątki dziewiątki" nie zdobywali punktów w siedmiu startach. 
Dziewczęta i chłopcy z SP 79 nie zdobyli żadnych punktów 
w drużynowym tenisie stołowym, mini piłce siatkowej oraz 
sztafetach pływackich oraz szachach drużynowych. SP 79 
w czterech dyscyplinach zdobyła ponad 30 punktów. Naj-
wyższe zdobycze reprezentanci "siedemdziesiątki dziewiątki" 
uzyskali w dwóch ogniach usportowionych (chłopców, 36 
punktów) mini piłce nożnej klas V-VI (34), indywidualnych 
biegach przełajowych kl. V-VI (chłopcy, 32) oraz mini piłce 
nożnej klas IIII-VI (31). Niewiele gorzej wypadli uczniowie 
SP 79 w 4-boju lekkoatletycznym kl. V-VI (dziewczęta, 29), 

dwóch ogniach usportowionych (dziewczęta, 28). 
Trzecią lokatę we współzawodnictwie szkół w roku szkol-

nym zajęła SP 42 zdobywając 477,5 punkta. Uczniowie 
"czterdziestki dwójki" bez punktów kończyli starty w trzech 
dyscyplinach - short tracku (dziewczęta i chłopcy) oraz indy-
widualnych biegach przełajowych kl. V-VI (dziewczęta). SP 
42 najlepiej wypadła w mini piłce nożnej klas V-VI, w której 
zdobyła aż 40 punktów (lepsza była tylko SP 77). 

Gimnazjada
Gimnazjum nr 3 zwyciężyło w Klasyfikacji Generalnej Gdań-

skiej Gimnazjady Młodzieży Szkolnej Dziewcząt i Chłopców 
w międzyszkolnym współzawodnictwie sportowym w roku 
szkolnym 2012/2013. Szkoły zdobywały punkty w czternastu 
dyscyplinach oddzielnie w rywalizacji dziewcząt i chłopców, 
oprócz szachów i piłki nożnej 7-osobowej. Punkty zdobywały 
42 szkoły.

Zwycięzca klasyfikacji generalnej Gimnazjum nr 3 punktowało 
we wszystkich dyscyplinach. Z 249 punktów najwięcej zdobyli 
chłopcy w piłce nożnej 7-osobowej oraz lekkoatletyce (po 22). 

Drugie miejsce zajęło Gimnazjum nr 33. "Trzydziestka trój-
ka" nie zdobył punktów w bowlingu dziewcząt i chłopców, 
a uległa "trójce" tylko o 6,5 punktach. Reprezentanci Gimna-
zjum nr 33 najlepiej wypadli w piłce nożnej 7-osobowej (25). 

Na trzeciej pozycji sklasyfikowano Gimnazjum nr 16. 
"Szesnastka" zdobyła 216 punktów, nie zdobywając żadnych 
punktów za szachy drużynowe, bowling i short track. Najle-
piej Gimnazjum nr 16 wypadło w piłce nożnej 7-osobowej 
(23), a niewiele gorzej w siatkówce dziewcząt (22). 

Ciekawostką klasyfikacji Gimnazjady może być dorobek 
punktowy sklasyfikowanego na 42 miejscu Gimnazjum nr 
12. "Dwunastka" zakończyła zmagania w roku szkolnym 
2012/2013 z dorobkiem -17,5 punkta! Ujemny rezultat to 
wynik dyskwalifikacji, za niestawienie się na zawody, za 
którą była kara -20 punktów, w rywalizacji w piłce nożnej 
7-osobowej. Dwa inne gimnazja otrzymały taką samą karę, 
ale zdobyły więcej punktów i zakończyły rok szkolny z do-
datnim dorobkiem punktowym.

Licealiada

Klasyfikację Generalną Gdańskiej Licealiady Młodzieży 
Szkolnej Chłopców oraz Gdańskiej Licealiady Młodzieży 
Szkolnej Dziewcząt międzyszkolnego współzawodnictwa 
sportowego w roku szkolnym 2012/2013 wygrało I Liceum 
Ogólnokształcące. Szkoły zdobywały punkty w dziewięciu 
dyscyplinach w rywalizacji dziewcząt i jedenastu chłopców.

W rywalizacji dziewcząt sklasyfikowano 27 szkół, które 
zdobywały punkty. Na dwudziestej siódmej pozycji uplaso-
wały się Ogólnokształcące Szkoły Sportowe - XXI LO z do-
robkiem 1 punktu. 

Reprezentantki "jedynki" zgromadziły 116,5 punkta. Dziew-
częta z I LO najlepszy wynik uzyskały w piłce siatkowej (20 
punktów). 

Na drugim miejscu sklasyfikowano XIX Liceum Ogólno-
kształcące, które zgromadziło 97 punktów. Reprezentantki 

"dziewiętnastki" najwięcej punktów zdobyły w bowlingu (18). 
Trzecią lokatę zajęły reprezentantki XV Liceum Ogól-

nokształcącego z dorobkiem 93 puntów w ośmiu dyscy-
plinach. Uczennice "piętnastki" najlepiej zapunktowały 
w piłce siatkowej (22).

W rywalizacji chłopców punkty zdobywało 31 szkół. Trzy-
dziestą pierwszą pozycję zajął Zespół Szkół Architektury Kra-
jobrazu i Handlowo-Usługowych (4 punkty).

Reprezentanci "jedynki" w dziesięciu dyscyplinach zgroma-
dzili 143 punkty. Jedyną dyscypliną, w której przedstawiciele 
I LO nie zdobyli punkty był futsal. Najlepiej wypadli w indy-
widualnych biegach przełajowych (21 punktów). 

Drugie miejsce w rywalizacji chłopców zajęły Państwo-
we Szkoły Budownictwa z dorobkiem 138,5 punkta w dzie-
sięciu dyscyplinach. Uczniowie PSB nie zdobyli punktu 
tylko w piłce nożnej 11-osobowej. Najlepiej spisali się 
w futsalu (22 punkty). 

Na trzeciej pozycji sklasyfikowano Zespół Szkół Łączno-
ści,który 129 punktów zdobył w dziewięciu dyscyplinach. Re-
prezentanci ZSŁ nie zdobyli punktów w piłce nożnej 11-osobo-
wej i piłce ręcznej. Najlepszy wynik uzyskali w futsalu (19,5).

Tomasz Łunkiewicz
fot. GOKF

Szkoła Podstawowa nr 85, Gimnazjum 
nr 3 oraz I Liceum Ogólnokształcące 
wśród dziewcząt i chłopców to 
zwycięzcy klasyfikacji generalnej Igrzysk, 
Gimnazjady i Licealiady Młodzieży 
Szkolnej w roku szkolnym 2012/2013. Pod 
koniec września rozpoczną się sportowe 
zmagania w roku szkolnym 2013/2014.

W Polsce lekcje WF są przepełnione
Ryszard Różycki jest nauczycielem Wychowania Fi-

zycznego od 1993 roku, absolwent AWFiS Gdańsk. 
Obecnie pracuje w Zespole Szkół Ekonomicznych 

w Tczewie. Zgadza się on z minister sportu , że zajęcia Wy-
chowania Fizycznego powinny obejmować wszystkich, bo 
to warunkuje prawidłowy rozwój  fizyczny człowieka. Uczy 
pewnych nawyków ruchowych, które procentują na stare lata. 
W jego szkole młodzież chętnie garnie się do zajęć sporto-
wych. Jest do nich odpowiednio przygotowana, przynosząc 
wymagany strój sportowy. - To, że młodzież tej szkoły chęt-
nie uczestniczy w zajęciach jest zasługą ich różnorodność – 
uważa Ryszard Różycki. - Nie mogą się lekcje ograniczyć li 
tylko do gier zespołowych. Muszą się przeplatać ćwiczenia 
gimnastyczne, z lekkoatletyki, biegów na orientację. Dziew-

częta chętnie biorą udział w zajęciach z tańca klasycznego 
i nowoczesnego, gdyż szkoła zatrudnia Piotra Piekarczyka, 
zawodowego tancerza z pierwszą klasą. Powodzeniem cie-
szą się również zajęcia fitness. Chłopcy często korzystają ze 
szkolnej siłowni. Szkoła stara się wystawiać swoje reprezen-
tacje do uczestniczenia w różnych zawodach sportowych. 

Według Ryszarda Różyckiego w Polsce dużym problemem 
na lekcjach WF jest zbyt duża liczebność uczniów. Miał oka-
zję wizytować szkoły w  innych państwach europejskich, jak 
Niemcy czy Czechy i tam w zajęciach WF uczestniczy góra 
16 uczniów. Z taką grupą  zajęcia są bardziej wydajne i efek-
tywne. I nad tym powinno pomyśleć ministerstwo sportu lub 
edukacji.

Wła-49

Rywalizacja w biegach przełajowych inauguruje 
międzyszkolne współzawodnictwo sportowe
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